
Nový rok sme privítali obvyklým prípitkom a želaniami 
toho najlepšieho. Ovzdušie porozumenia a príjemnej 
nálady panovalo aj na stretnutí občanov na prelome ro-
kov pri ohňostroji. 
Demografický vývoj nám už desiatky rokov pripomína 
„stojate vody“. Iba málo sa mení počet obyvateľov – v 
minulom roku nás pribudlo 11. 
Potešila nás správa o úspechu našich cementárov, ktorí 
druhýkrát v histórii prekročili miliónovú hranicu výroby a 
predaja cementu. Je to svedectvo dobrej práce osaden-
stva spoločnosti i dobrej povesti, ktorá vychádza z kvali-
ty cementu. 
Politický mechanizmus volieb sa zavŕšil zasadaním no-
vozvolených zástupcov, ich sľubom a predsavzatiami 
pomáhať pri zlepšovaní života občanov. 
Občania mali možnosť zúčastniť sa na kultúrnospolo-
čenských a duchovných podujatiach. Nebudú chýbať ani 
v roku 2019. Píšeme o tom na strane 10.
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Číslo:  1        Február 2019

LADECKÉ ZVESTI

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

Foto: Mgr. Miroslav Lipták

Foto: J. Čechovský

Foto: Mgr. Miroslav Lipták Foto: Mgr. Miroslav Lipták



Prirodzeným vyvrcholením volieb do miestnej samosprávy bolo prvé zasadanie obecného zastupiteľstva. 
Konalo sa 6. decembra 2018 v obradnej miestnosti obecného úradu za prítomnosti novozvoleného obecné-
ho zastupiteľstva, starostu obce, miestnej volebnej komisie a hostí. 

LZ 01 / 2019     str. 2

Život  v  Obci

Prvé zasadanie obecného zastupiteľstva

Priebeh zasadania sa riadil zása-
dami prijatými v zákone o miest-
nej samospráve. Viedol ho staros-
ta obce Ing. Jaroslav Koyš. 
Po jeho otvorení výsledky komu-
nálnych volieb v obci Ladce ozná-
mil predseda miestnej volebnej 
komisie Martin Rolín. 
Ing. Jaroslav Koyš prečítal a pod-
písal sľub starostu obce a pred-
seda miestnej volebnej komisie 
Martin Rolín mu odovzdal osved-
čenie o zvolení za starostu obce 
Ladce. 

Starosta obce potom prečítal text 
sľubu poslanca obecného zastu-
piteľstva. Text jednotliví poslanci 
podpísali a predseda miestnej vo-
lebnej komisie odovzdal osved-
čenie o zvolení za poslanca obec-
ného zastupiteľstva v obci Ladce. 

V priebehu rokovania potom po-
slanci:
• Poverili poslanca Ing. Petra Bra-
číka zvolávaním a vedením zasad-
nutí obecného zastupiteľstva (zá-
kon SNR č. 369/1990 Zb.)
• Zobrali na vedomie poverenie 
funkciou zástupcu starostu Domi-
nika Koštialika.
• Schválili poslancov, ktorí sú 
poverení sobášením: Dominika 
Koštialika a Ing. Petra Bračíka. 
• Schválili komisie obecného za-
stupiteľstva, ich predsedov a čle-
nov na obdobie 2018 – 2022 (uvá-
dzame na 3. strane). 

Potom v diskusii vystúpili všetci 
poslanci, vyjadrili sa k svojej čin-
nosti v obecnom zastupiteľstve a 
k otázkam, ktoré treba v obci riešiť 
bezprostredne i počas volebného 
obdobia.

Na prvom zasadaní novozvole-
ného obecného zastupiteľstva 
všetci poslanci zložili sľub toh-
to znenia:

„Sľubujem na svoju česť a sve-
domie, že budem riadne plniť 
svoje povinnosti, ochraňo-
vať záujmy obce, dodržiavať 
Ústavu Slovenskej republi-
ky, ústavné zákony, zákony a 
ostatné všeobecne záväzné 
právne prepisy a pri výkone 
svojej funkcie poslanca obec-
ného zastupiteľstva ich budem 
uplatňovať podľa svojho naj-
lepšieho vedomia a svedomia.“ 

Podobné znenie mal aj sľub, 
ktorý zložil starosta obce.

Foto: Z. Čuríková

Sľub poslancov 
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Komisie obecného 
zastupiteľstva

V roku 2018 nás bolo 2555

Komisia sociálno-bytová 
a zdravotná
predseda: Peter Chovanec
členovia: Mgr. Zuzana Kuniaková, Ľu-
bomíra Porubčanová, Emília Červená
Komisia pre kultúru a šport
predseda: Dominik Koštialik
členovia: Alena Hudáková, Michal 
Fusko, Martin Rolín
Komisia finančná a likvidačná
predseda: Mgr. Beáta Kolenová
členovia: Ing. Alena Černotová, RNDr. 
Peter Janešík, Ing. Daniela Kalusová
Komisia pre školstvo a vzdelávanie
predseda: RNDr. Ivetta Liptáková
členovia: Irena Gajdošíková, Ing. 
Zuzana Malovcová Seidl, Mgr. Silvia 
Gajdošíková, Dominik Koštialik 
Komisia pre životné prostredie
predseda: Vladimír Chovanec
členovia: Ing. Zuzana Malovcová 
Seidl, Ing. Monika Števanková, 
Mgr. Miroslav Lipták
Komisia na ochranu verejného zá-
ujmu pri výkone verejných 
funkcionárov obce
predseda: Mgr. Beáta Kolenová
členovia: Ing. Peter Bračík, Vladimír 
Chovanec
Komisia ochrany verejného 
poriadku
predseda: Ing. Peter Bračík
členovia: Ľubica Šedíková, 
Ing. Marián Faturík
Komisia pre časť Tunežice
predseda: Ing. Ján Abrahámovský
členovia: Vladimír Češko, Dana Mi-
háliková, Iveta Laskovičová
Komisia pre časť Horné Ladce
predseda: František Meliš
členovia: Ing. Dominik Kobza, Brani-
slav Král

Obecné zastupiteľstvo 6. decem-
bra 2018 zriadilo komisie obec-
ného zastupiteľstva, schválilo ich 
členov a predsedov  na volebné 
obdobie 2018 – 2022.

Správa matrikárky obce Ľubo-
míry Porubčanovej o demogra-
fickom vývoji hovorí, že v roku 
2018 nás bolo o niečo viac ako 
v roku 2017. 
Z 2555 obyvateľov na konci roka 
2018 ( v roku 2017 – 2 548) bolo 
občanov nad 15 rokov 2 171 a 
detí do 15 rokov 384. Aj prie-
merný vek občanov sa zvýšil z 
40,46 roka v roku 2017 na 40,72 
roka v uplynulom roku. 
V roku 2018 zomrelo 29 obča-
nov (16 mužov, 13 žien) a naro-
dilo sa 25 detí (15 chlapcov, 10 
dievčat).

Prehľad podľa veku a pohlavia:
Deti (do 15 rokov)
Spolu 384 (dievčatá 202, chlapci 
182)
Mládež (od 15 do 18 rokov):
Spolu 64 (dievčatá 35, chlapci 
29)
Dospelí
Spolu 2 107 (ženy 1 094, muži 1 
013)

Zmeny v stave obyvateľstva:
Celkový prírastok bol 11 obča-
nov. Prihlásených (aj s narode-
nými deťmi) 73 a odhlásených 
(aj s úmrtiami) 62.

Foto: Z. Čuríková

Foto: Z. Čuríková
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Obecná knižnica 
v roku 2018

Rozpočet na rok 2019 schválený

Na prahu nového roka

Ostatné zastupiteľstvo v roku 2018 zasadalo za prítomnosti starostu obce a 8 poslancov 
13. decembra. Na zasadaní informovala hlavná kontrolórka obce o svojej činnosti a pred-
ložila návrh svojej práce na 1. polrok 2019, ktorý poslanci schválili. 

Dňa 1. januára 2019 sa prostredníctvom miestneho rozhlasu k občanom Ladiec 
prihovoril starosta obce Ing. Jaroslav Koyš. Príhovor uverejňujeme v plnom znení:

Ekonómka obce Ing. Alena Čer-
notová predložila úpravu roz-
počtu. Zastupiteľstvo schválilo 
navýšenie bežného príjmu o 34 
000 eur. 
Ekonómka obce Ing. A. Černo-
tová predložila návrh rozpočtu 
obce na rok 2019 a výhľadovo 
na roky 2020 – 2021. Predtým si 
vypočuli stanovisko hlavnej kon-
trolórky obce, ktorá odporučila 
rozpočet schváliť. Poslanci pre-
rokovali návrh po jednotlivých 
položkách a oba návrhy schválili. 
Mgr. Lenka Kalusová, referentka 
obecného úradu a Alena Suchá-
rová informovali o Všeobecne zá-
väznom nariadení č. 5/2018, kto-
ré sa zaoberá miestnymi daňami 
a miestnom poplatku za komu-
nálny odpad a drobné stavebné 
odpady. VZN č. 5/2018 obsahuje:
zvýšenie sadzby dane za pozem-
ky:
• záhrada, zastavaná plocha a 
nádvorie a ostatná plocha. Zvý-
šenie je o 0,22 % z pôvodnej sa-
dzby dane 0,44 % na 0,66 %.
zvýšenie sadzby dane u stavieb:
• stavby na bývanie z pôvodnej 

Milí spoluobčania!
Každoročne prežívame prvé ho-
diny nového roku v slávnostnej 
atmosfére a vyslovujeme želania a 
nové predsavzatia pre nasledujúci 
rok. Ten minulý, ktorý sme prežili 
v každodenných radostiach i trá-
peniach, zostane už len v našich 
spomienkach. Verím, že ho každý 
prežil podľa svojich vlastných pred-
stáv a v rodinnom, osobnom alebo 
v pracovnom živote sa vám splnilo 
všetko, čo ste si predsavzali.
Na prahu nového roku sa chcem 
poďakovať všetkým, ktorým zá-
leží na rozvoji našej obce a ktorí 
sa v uplynulom roku akýmkoľvek 
spôsobom pričinili o jej rozvoj a 
zveľadenie. Boli to podnikatelia 
pôsobiaci v našej obci, pracovníci 
Obecného úradu, poslanci Obec-
ného zastupiteľstva, riaditeľky Ma-
terskej aj Základnej školy, riaditeľ 
Odborného učilišťa a jeho kolego-
via, ale hlavne všetci dobrovoľníci, 
ktorí priložili ruku k dielu a spoločne 
začali tvoriť svoje okolie tak, aby sa 
v našej obci cítili lepšie. Zároveň 

Knižnica pod vede-
ním Bc. R. Rieckej 

bola otvorená každú stredu 
od 15.00 do 18.00 hodiny. Tak 
to bude aj v roku 2019.
Výkony knižnice
Čitateľov 129 (z toho do 15 
rokov 36, dospelých 93). Vý-
požičky dospelých 599 kníh 
odbornej literatúry a 3 772 
krásnej. Deti si vypožičali 639 
zväzkov odbornej literatúry 
a 2 285 krásnej. V roku 2018 
knižnicu navštívilo 676 dospe-
lých občanov a 504 detí. Počet 
čitateľov i naďalej mierne, ale 
každým rokom, klesá – najmä 
počet detských čitateľov.

Alžbeta Palčeková
Filip Baráth

Novonarodeným deťom pra-
jeme zdravé a šťastné detstvo.

Pavel Jesenský (88)
Ján Kucharík (90)

Emília Zákopčanová (85)
Helena Gejdošová (96)

Spolu s pozostalými zdieľame 
smútok za tými, ktorí nás navždy 

opustili. 

(február, marec)
90 rokov

Jozefína Kováčiková
Štefan Vavrík

85 rokov
Matilda Faturová

25. výročie sobáša
Pavol Šepták 

a Iveta rodená Sousedíková

50. výročie sobáša
Miloš Košina 

a Anna rodená Koštialiková

Jubilantom prajeme zdravie, 
šťastie a spokojné ďalšie roky 

života. 

Z matriky 
obce

Z matriky 
obce

Narodené deti

Opustili nás

Jubileá

Život  v  Obci

sadzby dane 0,075 eur/m2  na 
0,095 eur/m2 
• stavby na pôdohospodársku 
produkciu, skleníky a stavby vy-
užívané na skladovanie vlastnej 
produkcie z pôvodnej sadzby 
dane 0,055 eur/m2 na 0,075 eur/
m2 
• stavby rekreačných chát a zá-
hradných domčekov z pôvodnej 
sadzby dane 0,440 eur/m2 na 
0,500 eur/m2 
• samostatne stojace garáže, hro-
madné garáže a stavby užívané 
na tento účel z pôvodnej sadzby 
dane 0,440 eur/m2 na 0,500 eur/
m2 
• ostatné stavby z pôvodnej sad-
zby dane 0,440 eur/m2 na 0,50 
eur/m2 
zvýšenie dane z bytov a nebyto-
vých priestorov:
• daň za byty z pôvodnej sadzby 
dane 0,160 eur/m2 na 0,20 eur/
m2 
• nebytové priestory z pôvodnej 
sadzby dane 0,181 eur/m2 na 
0,50 eur/m2 
Potom rokovali o znížení po-
platku za komunálny odpad pre 

viacčlenné rodiny (na základe 
žiadosti poplatníka). 
Schválili návrh plánu zasadaní 
obecného zastupiteľstva (raz 
mesačne, druhý týždeň vo štvr-
tok).
Zastupiteľstvo zamietlo žiadosť 
CBA Slovakia, a.s., Lučenec na 
odkúpenie parcely na obchodné 
účely. Priestor slúži na parkova-
nie pred Materskou školou. 
Zastupiteľstvo deleguje za obec 
do Rady školy ZŠ poslancov Ing. 
Dominika Kobzu, Ing. Petra Bra-
číka, Vladimíra Chovanca a Do-
minika Koštialika. Do Rady MŠ: 
Ing. Dominika Kobzu, Ing. Petra 
Bračíka, Vladimíra Chovanca a 
Dominika Koštialika. 
Poslanci zobrali na vedomie zru-
šenie verejného obstarávania na 
Modernizáciu verejného osvetle-
nia. Akcia trvá už 10 rokov a bez 
výsledku. 
V bode Pripomienky a návrhy 
vystúpili poslanci Ing. Peter Bra-
čík, Vladimír Chovanec, Ing. Ján 
Abrahámovský, František Meliš, 
Iveta Laskovičová a Peter Cho-
vanec.

chcem poďakovať všetkým vám, 
podpísaným, ale aj anonymným 
prispievateľom na naše interneto-
vé stránky, ich administrátorom a 
pravidelným prispievateľom, za ich 
príspevky, názory a postrehy.
V našom živote sú situácie, s ktorý-
mi sa musíme nevyhnutne zmieriť. 
Sú však situácie a okolnosti, s ktorý-
mi sa nechceme a nesmieme zmie-
riť. Nepochybujem, že v mnohých 
prípadoch je ťažké rozlíšiť tieto veci. 
Dôvod, prečo by sme sa ale o to 
mali pokúsiť, je viac ako jednoznač-
ný. Aby sa tolerancia a schopnosť 
pokojného spolunažívania nestali 
len nostalgickými odkazmi histórie 
našej obce.
Každodenne sme svedkami, ako 
sa niekto v našom okolí dožaduje 
uznania a svojej pravdy. Hľadáme 
vinu v inom, a pritom často nie 
sme ochotní sa zamyslieť nad tým, 
či vinník nespočíva v nás samých. 
Koľko energie vynakladáme v zá-
pase o majetky a hmotný blahobyt 
a ani nepostrehneme, ako nebada-
ne strácame to skutočné bohatstvo 

– priateľstvo, pokoj v duši a pocit 
zmysluplnosti vlastného života. 
Skúsenosť niekoľkých tisícročí nám 
pripomína, že kým nezmeníme 
uhol pohľadu na svoj osobný hod-
notový rebríček, ťažko môžeme 
očakávať, že sa pretvorí naše okolie 
alebo celá naša spoločnosť.
Niekto múdry kedysi povedal, že 
slová umožňujú vstúpiť do života 
iných. Začiatok nového roku je ide-
álny, aby každý z nás povedal to, čo 
je skutočne dôležité. Je to čas pokú-
siť sa rozpoznávať, čo sa zmeniť dá 
a nachádzať v sebe a v iných silu 
na tieto zmeny. Je čas uvedomiť si 
hodnoty a trvať na nich.
V roku 2019 Vám, milí spoluobča-
nia, želám veľa síl a šťastia v kaž-
dodennom živote, pevné zdravie 
a pohodu. Nech Vám robia radosť 
Vaši potomkovia a nech sa dlho 
môžete tešiť z prítomnosti Vašich 
najbližších. Želám Vám, aby sme 
sa všetci stali zárukou toho, čo má v 
našich životoch skutočnú cenu.
Prajem Vám úspešný, pokojný a 
láskou naplnený rok 2019.
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Januárové 
rokovanie poslancov

Lesné družstvo a združenie urbárnikov v Tunežiciach

Ladčania v lese aj v sade

Na zasadaní obecného zastupiteľstva 
17. januára 2019, ktoré viedol staros-
ta obce, sa zúčastnilo 6 poslancov. 

Z rokovania vyberáme body, o ktorých 
poslanci rozhodli a v podstate sa týkajú 
všetkých občanov alebo treba, aby boli s 
nimi oboznámení.
Ekonómka obecného úradu Ing. Alena 
Černotová podala správu o čerpaní roz-
počtu za 4. štvrťrok 2018.
Obecné zastupiteľstvo schválilo zmluvu 
s firmou BRESMAN o nájme pozemku 
pod novinovým stánkom na rok 2019 za 
24 eur na rok a m2 .
Poslanci schválili bezplatný prenájom 
sály Domu kultúry na konanie valného 
zhromaždenia Lesnému pozemkovému 
spoločenstvu a Urbárskemu pozemko-
vému spoločenstvu v Ladcoch na deň 7. 
apríla 2019.
Rovnako schválili prenájom – priestory 
sály Domu kultúry Dušanovi Kandráčovi 
na usporiadanie galavečera v boxe a dis-
co party dňa 23. februára 2019. Zmluva o 
prenájme bude uzavretá. Žiadateľa upo-
zornili, aby zabezpečil poriadok aj okolo 
Domu kultúry. 
Ing. Mgr. Monika Prekopová, hlavná kon-
trolórka obce, upozornila na potrebu 
zrušiť Všeobecne záväzné nariadenie č. 
3/2014 – Zásady hospodárenia a nakla-
dania s majetkom obce. Vysvetlila dôvo-
dy, poslanci súhlasili a uložili zodpoved-
nej pracovníčke toto VZN zrušiť. 
Hlavná kontrolórka obce navrhla zrušiť 
uznesenie z roku 2015, čo bol Cenník slu-
žieb obce. Finančná komisia vypracovala 
nový cenník služieb, ktorý poslancom 
predložila poslankyňa Mgr. Beata Kole-
nová. 
Cenník obsahuje pravidlá a výšku úhra-
dy pri poskytovaní nehnuteľných vecí vo 
vlastníctve obce do nájmu obyvateľom 
obce, právnickým osobám i osobám, 
ktoré nemajú trvalý pobyt v Ladcoch. 
Rovnako ide aj o hnuteľné veci v majetku 
obce. 
Cenník obsahuje aj výšku úhrady za služ-
by. Obecné zastupiteľstvo cenník schvá-
lilo. 
Potom poslanci schválili starostom pred-
ložené Zásady odmeňovania poslancov 
obecného zastupiteľstva, predsedov a 
členov komisií. 
V bode programu pripomienky a návrhy 
vystúpili: Ing. Peter Bračík (kanalizačná 
prípojka k Domu smútku), Vladimír Cho-
vanec (príjazdová cesta za potravinami 
AMV). Starosta odpovedal, že sa pripra-
vuje projektová dokumentácia. Mgr. Bea-
ta Kolenová (pokazený kontajner pri by-
tovke 158), Iveta Laskovičová (nefunkčné 
osvetlenie v podchode Tunežice).

Hneď začiatkom roku 2018 sme sa veno-
vali príprave výročnej členskej schôdze, 
na ktorej bolo treba navrhnúť na schvále-
nie členov výboru spoločenstva na ďalšie 
obdobie. Na tejto schôdzi schválili výbor 
v zložení: predseda – Vladimír Kvasnica, 
členovia výboru: Jozef Češko, Ján Mi-
kuška, Ing. Jaroslav Melicher, Ján Eliáš, 
Jozefína Kňažková, Jozef Mikuška. Ako 
náhradníci: Ján Baška a Dana Letková. 
Do revíznej komisie boli zvolení: Adrián 
Kvasnica – predseda a členovia: Pavol 
Letko, Milan Češko. 
Navždy nás opustil dlhoročný a zodpo-
vedný člen výboru vo funkcii hospodára 
Ján Mikuška, ktorému aj touto cestou v 
mene celého výboru vyslovujem uzna-
nie. Do funkcie hospodára bol výborom 
schválený Ing. Jaroslav Melicher. 
Výbor v takomto zložení sa celý rok veno-
val hlavne organizovaniu práce v lesných 
porastoch, kde sme sa zamerali na výrub 
kôrovcom poškodených stromov smre-
ka, plánovanej a neplánovanej ťažbe 
po veterných smrštiach, ktoré vyvracali 
aj bukové a dubové stromy. Po každej 

V Lesnom pozemkovom spoločenstve a 
Urbárskom pozemkovom spoločenstve 
Ladce nebola zmena vo vedení, výbor 
pokračoval ako v predchádzajúcom roku. 
Začiatkom roka sme riešili kalamitu, kto-
rá vznikla koncom decembra. Viacero 
stromov bolo polámaných a povyvraca-
ných. Pokračovali sme rozmiestnením 
lapačov proti kôrovcovi podkôrnemu. 
Od začiatku mája bolo vyhlásené zvýše-
né nebezpečie vzniku požiaru na lesných 
porastoch, začala hliadková činnosť, kto-
rá trvala s malou prestávkou takmer 2,5 
mesiaca. Práce pokračovali vykášaním 
trávy v mladých porastoch, natieraním 
stromkov proti ohryzu lesnou zverou. 

Ž ivot  v  obci

takejto kalamite sme museli zabezpečiť 
sústredenie drevnej hmoty na odvoz-
né miesta a čo najvýhodnejší predaj. 
Ku dlhodobo opakovanej a pravidelnej 
organizácii práce patrilo zabezpečenie 
mladých vysadených stromčekov na-
tieraním proti ohryzovaniu lesnou zve-
rou, náhradné vysadzovanie mladých 
stromčekov na miesta vyschnutých 
alebo inak znehodnotených stromče-
kov. V tomto roku sa prejavila kôrovco-
vá kalamita a veľmi veľkú plochu našich 
smrekových lesov znehodnotila. Všetky 
práce v lese sme organizovali a splnili 
vďaka zodpovednému prístupu celé-
ho výboru a členom i nečlenom nášho 
spoločenstva, ktorí práce v lese zvládli 
podľa požiadaviek nového hospodára 
Ing. Jaroslava Melichera v spolupráci 
OLH Ing. Vladimíra Hojdíka. 
Pretože začína nové päťročné pôsobe-
nie obnoveného výboru, želám všetkým 
veľa chuti venovať sa tejto práci tak, aby 
bola prospešná pre obidve naše pozem-
kové spoločenstvá.

Vladimír Kvasnica, predseda výboru

Foto: J. Čechovský

Po ukončení prác v lese sme sa presu-
nuli do ovocného sadu, kde sa vykáša-
lo, vyrezalo a popálilo sa suché haluzie. 
Oberali sa jablká, kde väčší záujem bol o 
padané jablká na ovocný kvas, ktoré sa 
odpredali a zvyšok bol odvezený do lesa 
pre lesnú zver. 
V priebehu roka bola vyrovnaná prístu-
pová cesta pri obchode AMV, čo je stále 
témou sťažností bývajúcich za obcho-
dom. Záverom by som chcel pochváliť 
výbor a brigádnikov za dobre odvedenú 
prácu počas roka. 

Rudolf Hriadel



1. Obecný úrad
2. Dom kultúry
3. Materská škola, Odborné učilište 
     internátne, Barokový kaštieľ
4. Základná škola
5. Považská cementáreň, a.s.
6. Železničná stanica
7. Rímskokatolícky kostol
8. Skalné sanktuárium a Krížová cesta

Legenda k obrazu Ladiec
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Pr í loha:  obraz  Ladiec

Iste vás upúta pohľad na Ladce, ktoré-
ho záber predčí všetky predchádzajúce. 
Obecný úrad plánuje v tomto roku zhoto-
venie a osadenie informačných náučných 
tabúľ, ktoré vás povedú z obce cez Horné 
Ladce a Záhorie. Informovať budú o obci, 
jej histórii, súčasnosti, významných budo-
vách a inštitúciách, Považskej cementárni 
a i. Nebudú chýbať ani informácie o fau-
ne a flóre a o turistických východiskách k 
iným pozoruhodným lokalitám Strážov-

ských vrchov. 
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Rekordná výroba a predaj cementu

Augustín Viktor Barényi, čestný občan Ladiec

Pracovníci Považskej cementárne v roku 2018 prekročili 
hranicu milión ton vo všetkých dôležitých ukazovateľoch 
výroby a predaja. Naposledy sa tak stalo v roku 2008.
Výkony v roku 2018 (v zátvorke rok 2017)
Výroba slinku 666 000 ton (680 000 t)
Ťažba vápenca 1 173 000 ton (1 166 000 t)   
Výroba cementu 1 017 600 ton (965 000 t)
Predaj cementu 1 018 000 ton (965 000 t)

Medzi nich patril Augustín Viktor Baré-
nyi, ktorý stál pri zhodnotení vynikajú-
ceho vápenca v budúcom lome Butkov, 
organizácii výstavby fabriky a potom v 
jej vedení ako administratívny riaditeľ 
od založenia až do roku 1924.
Pán A. V. Barényi bol činný aj v obci Lad-
ce, kde zastával 20 rokov funkciu pred-
sedu hasičského zboru (1900 – 1920). 

Pod úspešnú stotridsaťročnú históriu Cementárne v Ladcoch sa podpísali aj významné osobnosti v jej vede-
ní, technickom rozvoji výroby i vo vzťahu k problémom v obci. 

130 rokov

Bol poslancom obecného zastupiteľstva 
a predsedom finančnej komisie (1923 – 
1927) a predsedom školského kuratória 
v Štátnej ľudovej škole (od roku 1919).
Na návrh Karola Križana, notára pre Ko-
šecu, Ladce a Tunežice mu obec Ladce 
udelila čestné občianstvo. 
Teraz splácame dlh A. V. Barényimu 
vďaka pani Marte Zatkalíkovej z Bratisla-
vy (pravnučke A. V. B.) na základe vyhľa-
dávania v archívoch a spomienok vnuka 
A. V. Barényiho. 
Augustín Viktor Barényi sa narodil 2. sep-
tembra 1852 v Trenčíne. Jeho otec Alois 
Anton Bariny (*1814, Trenčín) bol včelár, 
pernikár, výrobca sviečok z medu a varil 
aj pivo. Matka Zuzana Jankovská (*1816) 
bola z Trenčína. Augustín mal dvoch bra-
tov a dve sestry. 

Študoval na Gymnáziu v Trenčíne, ale po 
rakúsko-uhorskom vyrovnaní v r. 1867, 
keď sa začalo vyučovať v maďarčine, 
odišiel na školu do Viedne. Tam potom aj 
pokračoval v štúdiu na Obchodnej aka-
démii. V Trenčíne bolo viacjazyčné pro-
stredie, tak nemal problém sa začleniť. 
Po skončení štúdia dostal miesto ekonó-
ma – obchodníka v Banskej spoločnosti 
Sankt Leonhard, do Trifail (dnes Trbovlje) 
v Slovinsku. Trbovlje spolu s Dolom pri 
Hrastniku bolo vtedy centrom slovinskej 
ťažby čierneho uhlia. 
V septembri 1874 si v Trbovlje vzal za 
manželku Karolinu Theresiu Franzisku 
Puschhauser (*1852, Hrastnik). Bola to 
dcéra banského lekára – chirurga Flo-
riána Dominika Puschhausera (*1819, 
Troppau). Troppau, dnes Opava.
Augustín V. Barényi bol veľmi dôsledný. 
Keď sa ako obchodník dostal do baníc-
tva, tak chcel o tom vedieť viac. Popri 
svojej práci sa zaujímal o hľadanie ložísk 
uhlia a hornín, aj o ich ťažbu. Už v mla-
dosti sa s kamarátmi túlali po kopcoch 
Považia a objavovali svet morských ska-
menelín.
Po rokoch práce v banskej spoločnosti v 
Slovinsku prešiel do jej centrály vo Vied-
ni. 
Počas letnej dovolenky, ktorú s rodi-
nou trávil v Trenčíne, stával sa z neho 
amatérsky geológ. Vybavený špeciál-
nymi mapami chodil po okolí Trenčí-
na a po Považí. Vzorky hornín donie-
sol ukázať priateľovi – geológovi vo 
Viedni. Ten konštatoval, že vápenec, 
ktorý mu ukázal, je súci na výrobu 
výborného portlandského cementu. 
Jeho bývalý spolužiak z trenčianskeho 
gymnázia, košecký notár Kruzsán mu 
vyhľadal, že vrch odkiaľ je vápenec sa 
volá Butkov a jeho majiteľom je barón 
Adolf Schenk von Lédecz, majiteľ pan-
stva a barokového kaštieľa v Ladcoch.

Augustín Barényi dal urobiť odbor-
né rozbory vzoriek z Butkova a s 
potvrdením o kvalite a obrovských 
zásobách vápenca šiel za barónom 
Schenkom vo Viedni a presviedčal 
ho, aby v Ladcoch postavil cemen-
táreň. Po zhodnotení ekonomickej a 
odbytovej situácie (prvá a jediná ce-
mentáreň v Hornom Uhorsku) sa roz-
hodol Schenk cementáreň postaviť a 
poveril A. V. Barényiho organizáciou 
výstavby. 
Ten potom s priateľom z Technickej 
univerzity vo Viedni našli technické-
ho vedúceho výstavby. Pod jeho ve-
dením sa začala stavať 25. júna 1889 
a o 230 dní fabriku opustil prvý port-
landský cement. 
Veľká zásluha A. V. Barényiho je aj v 
tom, že na výstavbu a potom aj na vý-
robu doviedol odborníkov zo Slovin-
sku a Rakúska, medzi ktorých patrili 
Slovinci, Taliani i Nemci.   

Tesne vedľa cementárne postavili aj 
1-posch. dom pre oboch riaditeľov ce-
mentárne. Na poschodí mali byty a 
dole kancelárie. Vľavo od vchodu býval 
s rodinou Augustín V. Barényi, adminis-
tratívny riaditeľ, vpravo Ing. Mankow z 
Trifailu (neskôr Ing. Bokisch z Lotharin-
gu), technický riaditeľ. Okolo domu bola 
veľká záhrada, tiež rozdelená na polovi-
cu, s veľkými ovocnými stromami aj ze-
leninová záhrada. 
Dňa 11. dec. 1892 sa v tom dome Baré-
nyiovcom narodila po synoch jediná 
dcéra Aurélia Paulína Carola Mathilda 
(Marty Zatkalíkovej stará mama). Krst aj 
sobáš (r. 1914) boli v kostole v Košeci.  

Augustín Viktor Barényi zomrel 28. 
apríla 1934. Pochovaný je spolu s 
manželkou Karolínou (zomrela 1915) 
na cintoríne v Ilave – Klobušiciach.
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Informácia Považskej 
cementárne o život-
nom prostredí

Seniori sú vďační

Dožije sa Ladčanka stovky?

V roku 2018 vypustili do ovzdušia 44,5 
tony tuhých znečisťujúcich látok, čo je 
polovičná hodnota emisného limitu a 
cca o 10 % nižšia ako v predchádzajú-
com roku.
Plynných znečisťujúcich látok, najmä 
oxidov dusíka, vypustili do ovzdu-
šia porovnateľné množstvo s rokom 
2017. Za vypustené emisie do Štátne-
ho fondu životného prostredia zapla-
tia 108 500 eur.
V roku 2018 vypustili 74 053 m3 vôd 
chladiacich, ktoré boli bez znečistenia 
a 7 047 m3 vyčistených splaškových 
vôd s priemerným znečistením pod 
povolenú koncentráciu znečistenia.
V oblasti odpadového hospodárstva 
v rotačnej peci zhodnotili 3 346 ton 
gumového odpadu a 18 740 ton upra-
veného zmesného odpadu do formy 
alternatívneho paliva. V rámci pre-
vencie v boji proti BSE spálili 34 511 
ton mäsokostných múčok. 
Koncom roka 2018 sa začalo s revita-
lizáciou zelene v priestoroch podniku 
výrubom starých a poškodených to-
poľov. Nasledujúce roky sa uskutoční 
obnovenie zelene podľa vypracované-
ho plánu.

Každoročná informácia Považskej 
cementárne, a.s. o vplyve výroby 
na životné prostredie obcí v okolí 
spoločnosti sa robí na základe me-
rania nezávislou skupinou Enviro 
Team Slovakia Košice. 

Úcta k starším občanom – pracovníkom 
cementárne je dlhodobou tradíciou. Je 
to prejav vďaky a uznania nielen k veku 
seniorov, ale aj za to, čo na rôznych pra-
coviskách podniku v čase ich aktívnej 
činnosti vykonali. 
Aj ostatné stretnutie s vedením Považ-
skej cementárne, a.s. sa konalo pri kva-
litnom kultúrnom programe a potešení 
zo vzájomného stretnutia spolupracov-
níkov. 
So záujmom si vypočuli príhovor gene-
rálneho riaditeľa Ing. Antona Barcíka, 
ktorý ich už tradične oboznámil s vý-
sledkami práce a budúcnosti spoloč-
nosti. 
Je to krásna a humánna tradícia. Seniori 
to tak cítia a sú vďační.

Dnes má Ladčanka problémy s obsadením jednotlivých postov domácimi hu-
dobníkmi a musí si ich požičiavať z iných obcí. Je to po mnohých stránkach zlo-
žité a neľahké, pretože kvalita hry nesmie klesať. To sa zatiaľ darí pri veľkej, najmä 
organizačnej, práci vedenia. Počet hier bol aj v tom minulom roku veľký. Všetci 
dúfame, že ani v budúcnosti nedôjde k najhoršiemu a milovníci dychovky si svo-
ju Ladčanku budú môcť vypočuť aj v roku 2021, pri stom výročí jej vzniku. Ve-
dúci Ladčanky Bohuš Ištvánik nás informoval o účinkovaní dychovky v roku 2018. 
Ladčanka hrávala väčšinou na pohreboch zosnulých občanov Ladiec a na širo-
kom okolí. Najviac v Ladcoch – 23 a v Nemšovej rovnaký počet 23. V Kľúčovom 
hrali päťkrát a v ďalších obciach: Ľuborča, Krivoklát, Trenčianska Závada, Beluša, 
Dolné Kočkovce, Dohňany, Horné Sŕnie, Púchov, Mikušovce, Horné Kočkovce, 
Dolná Maríková, Pruské, Nová Dubnica. Spolu 73-krát na rozlúčkach so zosnulý-
mi. Tradične účinkovali na domácej pôde pri kladení vencov na výročie oslobo-
denia obce a SNP, pri pálení Ďura, pri súťaži Koyšove Ladce, pri privítaní nového 
roka i na hodoch v Kameničanoch.
Teda úctyhodná bilancia svedčiaca, že Ladčanka je „v kurze“ a treba urobiť všet-
ko, aby nám hrala aj ďalej.

Dychová hudba v Ladcoch bola založená v roku 1921. Väčši-
na Ladčanov históriu tejto hudby pozná. Vedia aj o výchove 

veľkého množstva žiakov a mladých ľudí, ktorých viacerí dirigenti v mi-
nulosti vychovali a „vyučili“ hre na rôzne dychové nástroje. 

Disciplinovaní Ladčania
Platobná disciplína drvivej väčšiny Ladčanov je veľmi 
dobrá a zaslúži si uznanie. 

Daň z nehnuteľností – za pozemky, byty a stavby bola pre rok 2018 
predpísaná v sume 136 457 eur. Občania zaplatili 137 853 eur, v čom 
sú aj nedoplatky za predchádzajúce roky. 
Aj pri platení za vývoz komunálneho odpadu boli občania Ladiec 
disciplinovaní. Fyzické osoby mali predpísané 52 471 eur, zaplatili 53 
390 eur. Právnické osoby (podniky, organizácie) zaplatili 13 787 eur 
(predpísané 13 607 eur). Celkom teda z 66 082 eur zaplatili 67 177 
eur za používané služby vývozu odpadu.

Mgr. Lenka Kalusová

Foto: J. Čechovský



Aj v roku 2018 bola Sloven-
ská pošta v Ladcoch so svo-
jimi piatimi pracovníkmi s 
vedúcou Máriou Uríčkovou 
spoľahlivou službou obyva-
teľom i organizáciám v obci. 

Čísla o podávaných a prijí-
maných zásielkach rôznych 
druhov, ktoré museli prejsť 
rukami pracovníčok vyzerajú 
laikom priam neuveriteľné.
V podávacej službe to bolo:
16 800 kusov doporučených 
a iných zapísaných zásielok, 
700 balíkov s rôznymi služba-
mi, 115 000 kusov obyčajných 
listových zásielok bez služieb.
Zásielky, ktoré na poštu došli a 
pošta ich doručila:
18 560 kusov zapísaných zási-
elok, 815 kusov balíkov. Veľký 
počet tvorili letákové zásielky, 
denná tlač, časopisy. Sledova-
nou činnosťou pre seniorov 
bolo doručovanie dôchodkov. 
Súčasťou pošty bola aj Pošto-
vá banka, ktorá v súčasnosti 
tvorí veľkú časť vykonávaných 
služieb. 
Nesmieme zabudnúť aj na 
služby iným obchodným part-
nerom a úradným výkonom: 
patrí medzi ne mobilný ope-
rátor, výpisy z obchodného 
registra a registra trestov a pri-
budli aj služby TIPOS. 
Z tohto vidieť, že rozmanitosť 
služieb je veľká a aj v tomto 
roku sa bude v rozširovaní slu-
žieb pokračovať. 
Naším „poštárkam“ želáme, 
aby v roku 2019 v zdraví a po-
hode zvládli svoju prácu, ktorá 
slúži nám všetkým.
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Rozmanitá 
a spoľahlivá 

práca pošty

Kalendár podujatí v roku 2018
Kultúra

február

júl

august

októb er

novemb er

decemb er

marec

aprí l

máj

jún

jún
17.02.2019, sobota
Karneval v DK Ladce. 
Organizuje MŠ a kultúrna komisia.

20.07.2019, sobota
Dni obce Ladce 2019. FS Mladosť, Instinct,
Queenmania, Fonetik.
21.07.2019, nedeľa
Dni obce Ladce 2019. Futbalový turnaj,
Priateľský futbalový zápas.

29.08.2019, štvrtok
Pietna spomienka pri príležitosti SNP.
Začiatok o 19.00 hod.
29.08.2019, štvrtok
Národná púť v Skalnom sanktuáriu 
Božieho milosrdenstva.

25.10.2019, streda
Uvítanie nar. detí do života v obci Ladce.

16.11.2019, sobota
Katarínsky ples.

01.12.2019, nedeľa
Rozsvietenie vianočného stromčeka v MŠ.
12.2019, niektorá nedeľa
Adventný koncert v DK Ladce.
05.12.2019, štvrtok
Mikuláš v kostole. 
31.12.2019, utorok
Privítanie Nového roka 2020, 
0:20 hod. ohňostroj.

02.03.2019, sobota
Fašiangy, zabíjačkové špeciality 2019.
16.03.2019, sobota
Voľby 2019 prezidenta 
Slovenskej republiky - prvé kolo.
20.03.2019, streda
Medzinárodný deň šťastia v MŠ.
28.03.2019, streda
Deň učiteľov. 
Stretnutie učiteľov s vedením obce.
30.03.2019, sobota
Voľby 2019 prezidenta 
Slovenskej republiky - druhé kolo.

27.04.2019, sobota
Pálenie Ďura na skalke. 
Tradičná vatra v Horných Ladcoch.
30.04.2019, utorok
Stavanie mája v MŠ.
30.04.2019, utorok
Pietna spomienka pri príležitosti 
ukončenia II. sv. vojny

04.05.2019, sobota
Ladecký kotlík 2019. 
VII. ročník súťaže vo varení gulášu.
12.05.2019, nedeľa
Deň matiek. Program detí a hudobného 
hosťa pre mamičky.
18.05.2018, sobota
Národná púť v Skalnom sanktuáriu 
Božieho milosrdenstva.
25.05.2019, sobota
Festival priateľov muziky. 
Fonetik a hostia.
25.05.2019, sobota
Voľby 2019 do Európskeho parlamentu.
26.05.2019, nedeľa
Prvé sväté prijímanie v Ladcoch.
31.05.2019, piatok
Uvítanie narodených detí do života 
v obci Ladce.

01.06.2019, sobota
Cyrilo-metodské slávnosti 
v Skalnom sanktuáriu.
09.06.2019, nedeľa
Deň detí a rodiny.

15.06.2019, sobota
Ladecká notečka. Stretnutie heligónkarov. 
22.-23.06.2019, sobota a nedeľa
Dni mesta Kelč. 
(partnerské mesto v rámci cezhraničnej 
spolupráce) 
22.06.2019, sobota
Stretnutie Rodiny Nepoškvrnenej 
v Skalnom sanktuáriu.
28.06.2019, piatok
Stavbársky deň. Futbalový turnaj PCLA.

V pláne chýbajú niektoré významné podu-
jatia, ktoré sa konajú každoročne, ale nie je 
doteraz známy termín ich uskutočnenia. 
O všetkých podujatiach vás budeme včas 
informovať na webovej stránke obce, pla-
gátmi, v miestnom rozhlase a pochopiteľne 
aj na stránkach Ladeckých zvestí. 

2. číslo LZ
Ďalšie číslo Ladeckých zvestí 
vyjde 12. apríla 2019. V čísle 
nájdete všetky obvyklé rubriky 
a spravodajstvo z významných 
obecných udalostí včítane 
zasadania obecného zastupi-
teľstva, propagáciu kultúrno-
-spoločenských a duchovných 
podujatí. Svoju stranu si v čísle 
nájdu aj školáci, športovci a 
niektoré organizácie. 
V pohľade do minulosti si 
všimneme rok 1919 a v ňom 
zaujímavý štart ladčianskej 
školy po prvej svetovej vojne. 



Hneď po vianočných prázdninách sa tridsi-
ati žiaci 7. – 9. ročníka zúčastnili lyžiarskeho výcviku 
vo Veľkej Rači – Oščadnici. 

Bolo:
29.11.2018 – neporušili tradíciu a už po šiestykrát 
sa zapojili do výroby adventného venca, ktorý bol 
súčasťou nádvoria obecného úradu a kultúrneho 
domu. 
04.12.2018 – dôchodcovia z OUI sa stretli na pôde 
učilišťa so zástupcami vedenia školy a vedenia od-
borového zväzu. Stretnutia sa zúčastnilo 25 býva-
lých zamestnancov OUI. 
24.01.2019 – školské kolo v aranžovaní v učebnom 
odbore záhradník. 

Pripravujeme:
21.03.2019 – Súťaž v prednese poézie a prózy – Hlo-
hovec.
marec 2019 – Deň učiteľov.
apríl 2019 – Zámecké vázání – Kelč, Česká republika.
16.05.2019 – Celoslovenská súťaž zručnosti, záhrad-
ník (Poprad).
05. – 06. jún 2019 – Celoslovenské športové hry 
dievčat – Ladce. 

Mgr. M. Sňahničan

Dňa 12.12. a 13.12.2018 sa uskutočnilo školské kolo 
v matematickej súťaži Pytagoriáda. 

Aj v tomto školskom roku sa môže naša škola pochváliť 
množstvom žiakov, ktorí dosiahli veľmi pekné výsledky 
a budú nás reprezentovať v okresnom kole. Všetkým 
úspešným riešiteľom srdečne blahoželáme. 

PaedDr. Mária Hatoková

V pondelok (07.01.) sme 
sa o 08:00 hod. na týždeň 
rozlúčili s našimi rodičmi, 
plní radosti a očakávania 
sme sa viezli autobusom 
do zasneženej rozpráv-
kovej kysuckej prírody. 
Po ubytovaní a vybalení 
vecí na nás čakali poobe-
de dvaja inštruktori, ktorí 
nás prvý deň učili zákla-
dy lyžovania, nosenie lyží, 
obúvanie, správanie sa na 
svahu a pod. Na ďalší deň, 
v utorok, sme už o deviatej 
brali lyže a išli lanovkou 
na svah. Zdokonaľovali 
sme svoj „pluh“ a snažili 
sa nespadnúť. Nastal čas 
obeda a tak sme sa pobrali 
opäť do penziónu Laliky, 
kde sme nabrali nové sily 
na poobedné lyžovanie. 
Večer sme strávili na iz-
bách alebo hraním biliar-
du, spoločenských hier či 
v spoločenskej miestnosti 
pozeraním filmov. Streda 
bola pre nás oddychová, v 
tento deň sme lyžovali iba 
doobeda. Popoludní nás 
pani učiteľky s pani riadi-
teľkou zobrali na menšiu 
prechádzku po okolí. Po 
prechádzke sme prejavili 
svoju kreativitu a spoločne 
(každá trieda) sme mali po-
čas 30 minút postaviť stav-
bu alebo sochu zo snehu. 
Tu sme sa riadne vybláz-
nili ako malé deti v snehu. 
Spoločná práca tímov bola 

Dňa 22.01.2019 sa konal 26. ročník oblastnej súťaže 
v prednese slovenskej povesti pod názvom Šaliansky 
Maťko v Dubnici nad Váhom. Našu školu na okresnom 
kole reprezentovali žiačky Erika Fišerová (3. ročník) a 
Emmka Koštialiková z 5. A triedy. Obe žiačky nie sú ži-
adne začiatočníčky v umeleckom prednese a v silnej 
konkurencii sa so svojím skvelým výkonom vo svojej 
kategórii umiestnila Erika Fišerová na vynikajúcom 3. 
mieste, ktorej srdečne blahoželáme. 

Mgr. Jarmila Šeligová
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Na lyžiarskom výcviku Úspešní riešitelia

Odborné učilište internátne

Šaliansky Maťko – okresné kolo

odmenená sladkosťami. 
Štvrtok bol opäť pre nás 
náročný, ale všetci sme ho 
zvládli. Večer sme si uve-
domili, že na druhý deň 
odchádzame. Celý týždeň 
nám pri všetkých aktivi-
tách ubehol veľmi rýchlo. 
V piatok sme si posledný-
krát obliekli lyžiarsky vý-
stroj a hurá na svah užiť si 
poslednú slnečnú lyžovač-
ku. Dvadsať žiakov, ktorí 
vôbec nevedeli lyžovať, 
ukázalo na svahu posledný 
deň svojim inštruktorom a 
pani riaditeľke svoje lyžiar-
ske umenie. Počas týchto 
piatich dní sme úspešne 
zvládli základy lyžovania a 
tešíme sa, ako ho budeme 
ďalej rozvíjať. Neutrpeli 
sme žiadne zranenia. Trid-
siati žiaci, ktorí v pondelok 
nastúpili do autobusu, sa 
v piatok vracali spokojní 
a nezranení. Tento týždeň 
sme si všetci užili veľa zá-
bavy. Pribudli nové pre-
zývky či zážitky, na ktoré 
budeme ešte dlho spomí-
nať my žiaci a dúfajme, že 
aj pani učiteľky. Ďakujeme 
pánom inštruktorom J. Po-
czósovi a P. Presalovičovi, 
pani zdravotníčke V. Krasu-
lovej a hlavne pani učiteľ-
kám za super týždeň, ktorý 
pre nás zorganizovali. 

Patrícia Klobučníková, 
9. ročník

Poradie
1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8.
9.
10.
11.
12.
13.
14.
15.
14.
15.
16.
17.
18.

Trieda
3.r.
3.r.
3.r. 
3.r.
4.r.
4.r.
5.A
5.A
5.A
5.A
5.A
5.A
5.A
5.B
5.B
6.r.
6.r.
7.r.
8.r.
8.r.

Meno a priezvisko
Matej Kawulok
Erika Fišerová
Karin Milučká
Sára Murková
Damián Brandibur
Milan Kušnier
Šimon Pravda
Matej Zubek
Samuel Král
Natália Zubeková
Emma Koštialiková
Nina Gančárová
Emma Mosorjaková
Martin Mentel
Ela Hudecová
Zuzana Kušnierová
Vanesa Faturíková
Nicole Janíková
Marek Kebis
Tomáš Chovanec

Body za úlohy
13
13
12
10
10
10
13
13
12
10
10
10
10
14
11
12
10
10
11
10

9
9
8
8

11
11
11
10
11
10

9
9
7

11
7
9
6
7
5
7

22
22
20
18
21
21
24
23
23
20
19
19
17
25
18
21
16
17
16
17

Body za čas Celkový počet b.
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Stolný tenis v polovici januára

Príprava na novú futbalovú sezónu
Dospelí a dorast na jar 2019

Mužstvo dospelých začalo prípravu na novú sezónu 15. janu-
ára. Hráči trénujú trikrát v týždni. Naplánovaných je 5 príprav-
ných stretnutí (N. Dubnica, D. Kočkovce, Strečno, H. Poruba a 
Košeca). Začiatok súťaže je plánovaný na víkend 9.- 10. marca 
2019. Spestrením úvodu prípravy bola ich účasť na halovom 
turnaji o pohár predsedu OBFZ, ktorý sa konal v dňoch 5. a 6. 
januára v ŠH v Pov. Bystrici. Turnaja sa zúčastnilo 22 družstiev 
rozdelených do 5 skupín. Naši hráči zahájili svoje účinkovanie 
na turnaji bezgólovou remízou s Udičou. Potom nasledova-
li víťazstvá 5:0 s Bodinou a 4:0 s Dohňanmi. Na víťaznej vlne 
pokračovali aj v nedeľu v skupine o postup do štvrťfinále, so 
Streženicami zvíťazili 2:0 a s Tŕstím 3:0. Vo štvrťfinále narazili 
opäť na Udiču. Po nevyužitej šanci a spornom priamom kope, 
z ktorého inkasovali prvý gól na turnaji, tento zápas prehra-
li pomerom 3:0. Náš premožiteľ, družstvo Udiče, skončilo na 
turnaji na 2. mieste, keď vo finále prehrali s Prečínom. Druž-
stvo nastúpilo v sobotu v zostave Machala, P. Štrbák, Mokrička, 
Martinka, Halúska, Pravda, Kvasnica a J. Váň. V nedeľu sa k nim 
pridali M. Štrbák a Ondrašík.

Dorast začína prípravu 27. januára a žiaci a prípravka začínajú 
svoje súťaže až po Veľkej noci, t. j. cez víkend 27. – 28. apríla.
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Dňa 31.12.2018 sa v Ladcoch uskutočnil tradičný Silvestrovský turnaj v malom futbale. Turnaja sa 
zúčastnili hráči nielen z Ladiec, Tunežíc, Podhoria, ale aj zo širokého okolia. 
Celkovo sa akcie zúčast-
nilo 60 hráčov, ktorí vy-
tvorili osem mužstiev. 
Mužstvá boli rozdelené 
do dvoch skupín po štyri 
mužstvá, kde hral kaž-
dý s každým. Prvé dve 
mužstvá v skupinách sa 
stretli v semifinále, ostat-
né hrali zápas o umiest-
nenie. Turnaj mal veľmi 
vysokú športovú úroveň, 
o čom svedčí aj to, že fi-
nále rozhodol až rozstrel 

V stolnotenisových súťažiach po 15. kolách 
(ku dňu uzávierky Ladeckých zvestí – 25. 

januára 2019) pohľad na tabuľku 3. ligy, kde hrá naše A 
družstvo prezrádza, že naši reprezentanti sú na posled-
nom, dvanástom mieste, so ziskom 19 bodov. Počas sú-
ťaže dvakrát remizovali a jedenkrát vyhrali. 
B družstvo je zatiaľ na 6. mieste s rovnakým počtom bo-
dov ako Slovan Považská Bystrica A pred nimi. „Béčko“ 
osemkrát vyhralo a päťkrát prehralo. Odchod hráčov z 
Tatranu cementáreň Ladce sa teda markantne prejavil 
najmä na výsledkoch A družstva v 3. lige. Verných, ktorí 
zostali i tých, ktorí odišli, vidíte na fotografii. 

9. - 10.3.
16. - 17.3.
23. -  24.3.
30. - 31.3.

6. - 7.4.
13. - 14.4.
20. - 21.4.
27. - 28.4.

4. - 5.5.
11. - 12.5.
18. - 19.5.
25. - 26.5.
1. – 2.6.
8. - 9.6.

15. - 16.6.

Uhrovec - Ladce
Ladce - Kvašov

Podmanín - Ladce
Ladce - D. Vestenice

Brvnište  - Ladce
Tr. Turňa - Ladce
Ladce -  Plevník

Kanianka - Ladce
Ladce - Bošany

Cigeľ - Ladce
Ladce - V. Uherce
Podolie - Ladce

Ladce -  Chocholná
Z. Kostoľany - Ladce

Ladce -  V. Hradná

Ladce - Krajné
Dohňany - Ladce  
Ladce -  FK Turaní
Drietoma - Ladce

Ladce - Kamenec p. Vt.
Ladce -  Udiča

Domaniža - Ladce
Ladce -  Biskupice

H. Sŕnie - Ladce
Ladce - Z. Kostoľany

H. Poruba - Ladce
Ladce - Košeca
Bošaca - Ladce
Ladce -  Prečín

Stará Turá - Ladce

Dospelí DorastDátum

Rekordná účasť na Silvestrovskom turnaji

z pokutových kopov. Na-
priek tomu, že do posled-
nej chvíle sa nevedelo, či 
sa vlastne tento ročník 
uskutoční, tak sa určite 
vydaril, o čom svedčí veľ-
ký záujem hráčov. 

Vďaka za vytvorenie dob-
rých podmienok na tur-
naj patrí starostovi Ing. 
Jaroslavovi Koyšovi, Já-
novi Adamcovi, Rober-
tovi Badžovi, Romanovi 
Adamcovi, Ing. Jozefovi 

Mikušincovi a hráčom Old 
Boys. 
Po skupinových zápasoch 
sa stretli o 7. miesto Old 
Boys s dorastom II. 7 : 7 
(na pokutové kopy 3:2).
V zápase o 5. miesto do-
rast I. porazil Hoťapo 4 : 
1 a v stretnutí o 3. miesto 
Čaptáci – Spectre 3 : 1. 
Vo finále Ladce východ 
– Nativa 3 : 3, o víťazstve 
Ladiec východ rozhodli 
pokutové kopy 3 : 2.

Spracované podľa správy 
Jozefa Machalu.


